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„Sijte pravednost, požet ćete ljubav; krčite 

zemlje nove: vrijeme je da Jahvu tražite dok 

ne dođe i podaždi vam pravdom.“ 

(Hošea 10:12)

Ovo su riječi proroka Hošeje koje je 715. 

godine prije Krista uputio Božjem narodu - 

sjevernom izraelskom kraljevstvu, ali i općenito 

Božjem narodu, koji je pretkraj vladavine 

kralja Jeroboama II., unatoč ekonomskom 

blagostanju, moralno i duhovno pao.

Prema sličnom je obrascu moralno i duhovno 

pokleknuo Božji narod i danas. Unatoč 

duhovnom i materijalnom blagostanju, vjernici 

prestaju tražiti Boga svim svojim srcem. Kada 

kršćani prestanu aktivno tražiti Boga, uvijek 

dolazi do moralnog i duhovnog pada koji za 
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posljedicu ima probleme u svim segmentima 

života crkve. 

Umjesto da tražimo Boga sve više, postali smo 

tražitelji svega samo ne njega; više nas privlači 

ugoda ovog svijeta – materijalne stvari i 

ambicije. Odrekli smo se prave sile i zadovoljni 

smo s mrvicama. Na sebe smo stavili „masku 

pobožnosti“ koja nas sve zajedno ostavlja 

praznima i jalovima, bez pravog Božjeg života 

u nama i našim crkvama!

Danas je vrijeme kao nikad prije da 

postanemo tražitelji Boga! Moralni i duhovni 

pad Božjeg naroda postao je očit svima; 

vjernici žive nemoralno, sve je više rastava 

brakova, postajemo sve sličniji svijetu. Crta 

koja nas razdvaja sve je manja i slabija.

Crkva je postala apatična i duhovno jalova: 

ljudi su zadovoljni religioznim formama, ne 

žele promjenu, neki čak ne žele vidjeti ni 

nove ljude u svojim crkvama, postali smo 

kruti prema Bogu i jedni prema drugima. 

Baš kao u vrijeme Hošeine službe – bez 

želje za istinskom promjenom, postali 

smo neobrađeno tlo koje više ne rađa 

pravi Kristov rod. Jedini izlaz je da svi 

zajedno postanemo tražitelji Boga kako 

bi se ponovno među nas vratila njegova 

prisutnost! Zato je potrebno razmotriti koji 

su to zahtjevi koje prorok Hošea postavlja 

Božjem narodu kako bi se moralno i 

duhovno obnovili.

1. TRAŽITELJI BOGA AKTIVNO RADE NA 

PRIPREMAMA KOJE SU PRETHODNICA 

BOŽJEG BLAGOSLOVA.

„Sijte pravednost... krčite zemlje... tražite dok 

ne dođe...“ (Hošea 10:12)

Ako zaista želimo postati tražitelji Boga, 

ne možemo se malo odmoriti, usputno i 

neobavezno slušati propovijed i ne raditi ništa. 

Hošea je od naroda tražio da nešto aktivno 

učini kako bi došao do Božjeg blagoslova. 

Morali su raditi na pripremama – sijati 

pravednost, obraditi neobrađeno tlo (hebr. 

niyr) i tražiti Boga. Sve su to aktivni glagoli koji 

su označavali neku akciju!

Kakve pripreme mi danas radimo kako 

bismo dobili Božji blagoslov – često mislimo 

kako je za duhovnu obnovu dovoljna samo 

kratka molitva, tražimo Boga nekoliko dana 

i pritom se ne odričemo neposlušnosti i 

grijeha, ne mijenjamo loše navike, ne želimo 

postiti ni moliti, ali ipak bismo htjeli vidjeti 

Boga na djelu. 
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Jednostavno je nemoguće dobiti Božji 

blagoslov bez priprema – to je suprotno 

njegovu karakteru (ovdje nije riječ o milosti 

spasenja).

Poslušne pripreme uvijek su preteča 

blagoslovu. Kada su se tri kralja udružila protiv 

moapske vojske, imali su jedan problem 

– lutali su sedam dana bez vode. Izraelski kralj 

uplašio se najgoreg, ali Jošafat je pozvao u 

pomoć proroka Elizeja. Dok je svirala glazba, 

dao je vrlo praktično proroštvo – Bog je 

obećao vodu, ali oni su trebali biti poslušni i 

pripremiti teren za Božji blagoslov – trebali 

su u dolini iskopati jame za Božje čudo: „... I 

on reče: »Ovako veli Jahve – Iskopajte u ovoj 

dolini mnogo jama. Jer ovako veli Jahve: 

nećete osjetiti vjetra niti ćete vidjeti dažda, a 

ova će se dolina napuniti vodom. I pit ćete vi, 

vaša marva i vaša stoka.«” (2 Kraljeva 3:16-17)

Slično je bilo i s drugim Elizejevim čudesima. 

Kada su vjerovnici došli na naplatu duga, 

udovica, čiji je muž također bio prorok, 

zatražila je Elizejevu pomoć, ali da bi se se 

desilo čudo, morala je učiniti neophodne 

pripreme – trebala je posuditi od „svih svojih 

susjeda prazne sudove“ kako bi mogla 

doživjeti Božji blagoslov i prodajom velike 

količine ulja namiriti svoj dug, a od ostatka 

živjeti: „Tada joj reče: »Idi i posudi od svih svojih 

susjeda praznih sudova, ali neka ih ne bude 

premalo. Zatim se vrati kući, zatvori vrata za 

sobom i za svojim sinovima i nalijevaj ulje u 

sve te sudove i pune stavljaj na stranu.«’“ 

(2 Kraljeva 4:3-4)

Slično se desilo i s Naamanom koji nije mogao 

biti iscijeljen dok nije poslušao proroka i učinio 

pripremne radnje koje su bile potrebne za 

iscjeljenje – morao se oprati sedam puta u 

rijeci Jordan. Naaman je bio čovjek kao mnogi 

vjernici: nije mu se dalo pripremati i napraviti 

predradnje koje donose blagoslov; htio je 

stvari riješiti u karizmatskom stilu – u vjeri i na 

brzinu - „A Elizej poruči dolazniku: »Idi i okupaj 

se sedam puta u Jordanu, i tijelo će ti biti opet 

čisto.« Naaman se naljuti i pođe govoreći: »Gle, 

ja mišljah, izići će preda me, zazvat će ime 

Jahve, Boga svoga, stavit će ruku na bolesno 

mjesto i odnijeti mi gubu...« Okrenu se i ode 

odande ljutit. Ali mu pristupiše sluge njegove i 

rekoše: »Oče moj, da ti je prorok odredio i teže, 

zar ne bi učinio?«... I tako siđe, opra se sedam 

puta u Jordanu, prema riječi čovjeka Božjega: 

i tijelo mu posta opet kao u malog djeteta 

– očistio se!“ (2 Kraljevima 5:10-14)

Dakle, očito je da su pripreme potrebne! 

Bez pripremnih predradnji pokajanja nema 

pomirenja s Gospodinom! Joel je pozivao 
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narod na pokajanje da bi se pomirio s 

Bogom, a ne na seminare pomirenja te je 

rekao: „Al i sada – riječ je Jahvina – vratite 

se k meni svim srcem svojim posteć, plačuć 

i kukajuć. Razderite srca, a ne halje svoje!” 

(Joel 2:12-13). Ne bi bilo čak ni Lazarova 

uskrsnuća da nisu učenici prije toga 

maknuli kamen: „Isus reče: »Dignite kamen!« 

»Gospodine, već zaudara« – reče mu 

pokojnikova sestra Marta. – Četiri su dana 

što je umro.« »Ne rekoh li ti – odvrati joj 

Isus – da ćeš vidjeti slavu Božju ako budeš 

vjerovala?« Tada digoše kamen.“ 

(Ivan 11:39-41). 

I na kraju, ne možemo ući u nebo a da se ne 

pripremimo i očistimo: „Tada progovori jedan 

od Staraca i upita me: »Tko su i odakle dolaze 

ovi što su obučeni u bijele haljine?« »Moj 

gospodine – odgovorih mu – to znaš ti.« »Ovo 

su – nato mi reče – oni što dolaze iz velike 

nevolje; oni su prali svoje haljine i obijelili ih u 

krvi Janjetovoj«“ (Otkrivenje 7:14).

Dakle bez aktivne voljnosti i poslušnosti; bez 

priprema, ne možemo nikako vidjeti Božju 

obnovu u nama. Ako ustrajemo u pasivnom 

slušanju, ništa se neće desiti u našem životu, 

u crkvi ili gradu gdje služimo. Ako ne učinimo 

svoj dio, Bog ne može učiniti svoj – to je vrlo 

jasna postavka! Oko ovih načela lome se 

mnoga teološka koplja jer neki tvrde da Bog 

može djelovati svojom milošću bez obzira 

na to kako vjernici žive – takva teologija kaže 

da ga ne moramo aktivno tražiti jer će nas 

on svejedno blagosloviti i nagraditi. Usudio 

bih se reći da je to jedna od najprofinjenijih

đavolskih laži koja se uvukla među današnje 

vjernike. To je i jedan od razloga zašto imamo 

duhovno mrtve i religiozne crkve koje 

održavaju svoj umjetan status bez pravoga 

života i Božje prisutnosti. 

Hošea kao da nas podsjeća na principe sjetve i 

žetve: što sijemo to i dobivamo jer, ako sijemo 

u pasivnost i svoje tijelo, sijemo u propast, 

ali ako pak sijemo u poslušnost i predradnje, 

sijemo u život i svoje duhovno buđenje: „Što 

tko sije, to će i žeti: tko sije u svoje tijelo, iz 

tijela će žeti propast, a tko sije u duh iz duha u 

život vječni. Neka nam ne dodija činiti dobro, 

jer ćemo u svoje vrijeme žeti ako sada ne 

malakšemo“ (Galaćanima 6:8-9a). 

„Sijmo pravednost, požet ćemo ljubav“, kaže 

Hošea; ako sijemo u pripreme pravednosti, 

požnjet ćemo Božju vječnu ljubav (hebr. 

chesed). „Ako oremo u bezbožnost, žet 
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ćemo bezakonje i plodove prijevare“, (Hošea 

10:13). Dakle, stvar je vrlo jasna – pasivnost 

je isključena – aktivne pripreme za blagoslov 

kroz princip sijanja donose Božje blagoslove!

2. TRAŽITELJI BOGA MIJENJAJU SVOJ 

ŽIVOTNI STIL.

„... krčite zemlje nove“ (doslovan prijevod kaže: 

slomite, raspucajte neobrađenu/tvrdu zemlju)

Nemoguće je biti tražitelj Boga i doživjeti 

moralnu i duhovnu obnovu, a ne napustiti svoj 

stari i loš način razmišljanja i djelovanja.

Svi želimo da Bog djeluje u našim životima 

i crkvama, ali ne želimo se odreći onoga 

što njemu smeta: grijeha i bezakonja 

svake vrste, bluda i nemoralnosti, sebičnih 

želja, nepokornosti, laži i krađa, srdžbe, 

neopraštanja. 

Lakše je svake nedjelje dići ruke u zrak, bez 

obzira na to što mrzimo jedan drugoga, živeći 

tako u grijehu i tami, nego oprostiti! Lakše je 

pljeskati nego ostaviti grijeh! Želimo živjeti 

starim raspuštenim načinom života, a ujedno 

se čudimo zašto nema Božje prisutnosti i sile u 

našim životima? 

Kršćani, vrijeme da se probudimo iz svog 

sna, vrijeme je da tražimo Jahvu, ali ovog 

puta želeći promjenu! Ne možemo ga tražiti 

ako nismo voljni promijeniti svoja stara 

razmišljanja i aktivnosti koje mu nisu ugodne 

i početi živjeti pravednim životom! Ako su 

„pravda i pravica“ temelji njegova trona, tko 

smo mi da možemo živjeti nepravedno i 

bezbožno, očekivajući da će Bog svejedno u 

nama i kroz nas djelovati? 

Bez pokajanja, promjene životnog stila i 

pravednosti možemo glumiti da smo kršćani, 

ali jedno je sigurno – bez obzira na naše 

sviranje i propovijedanje, bez obzira na naše 

svjedočenje i aktivnosti ili čitanje Biblije – Bog 

neće biti uz nas! Možda ćemo moći stvoriti 

umjetnu atmosferu njegove prisutnosti. Krist 

je rekao da, ako naša pravednost ne bude veća 

od pravednosti farizeja, nećemo ući u nebo: 

„Jer, velim vam, ne bude li vaša pravednost 

veća od pravednosti književnika i farizeja, 

sigurno nećete ući u kraljevstvo nebesko“ 

(Matej 5:20).

Korintska crkva je bila poprilično zanimljiva. 

Pozadina je jasna: mislili su da su duhovni 

jer govore anđeoske jezike i prorokuju, dok 

su u isto vrijeme živjeli u bludu i bili u svađi 

jedni s drugima. Pavao im piše i kaže da se 

otrijezne jer je nemoguće živjeti u grijehu 
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bez pokajanja i promjene, a u isto vrijeme biti 

u dobrom odnosu s Bogom: „Otrijeznite se 

(doslovno: „Dođite k sebi!” ili „Probudite se u 

pravednosti.“), kao što je pravo, i ne griješite! 

Uistinu neki ne poznaju Boga. Neka vas je stid 

što sam prisiljen ovo reći!“ (1 Korinćanima 

15:34) Slično je rekao i Filipljanima koje moli 

da budu „besprijekorni na Kristov dan, i na 

slavu i hvalu Božju puni roda - pravednosti koja 

dolazi po Isusu Kristu“ (Filipljanima 1:11).

Bez korjenitih promjena u crkvama će 

zavladati religioznost, međuljudski odnosi će 

zahladnjeti, a djela zamrijeti negdje u prošlosti! 

Postat ćemo besplodno drvo koje će Gospodin 

morati odrezati! Zbog toga je Petar zaklinjao 

da se ljudi: „obrate i vrate kako bi im se izbrisali 

grijesi i od Gospodnje prisutnosti mogli doći 

u vremena utjehe (u izvorniku, osvježenja)...“ 

(Djela apostolska 3:19) Bez pokajanja nema 

osvježenja. Očistimo svoja srca od grijeha, 

uklonimo ono što nije ugodno Gospodinu i 

postanimo pravi tražitelji Boga!

3. UPORNI TRAŽITELJI BOGA NE OSTAJU 

BEZ NAGRADE!

„... vrijeme je da Jahvu tražite dok ne dođe i 

podaždi vam pravdom“. (Hošea 10:12b)

Ako smo uporni, Bog će nas nagraditi! Hošea 

je rekao kako je moralan i duhovan pad 

bio (hebr. eth – pravo vrijeme, sezona) pravi 

trenutak za traženje Boga. Rekao im je kako 

ga trebaju tražiti dok ih ne obnovi, odnosno 

u originalu kaže: dok ne izlije ili (hebr. yarah) 

uzdigne, uspostavi pravdu!

Kada je prorok Amos, „pastir iz Tekoe“ (Amos 

1:1), morao proglasiti sud nad Izraelom 

– odnosno sjevernim kraljevstvom zbog 

mrmljanja, idolopoklonstva i tlačenja 

siromašnih, Bog im je kroz njega, osim poruke 

nadolazećeg suda, dao i jednostavan izlaz – 

rekao je: „Tražite me!“ – „Jer ovako govori Jahve 

domu Izraelovu: Tražite i živjet ćete. Ne tražite 

Betela, ne idite u Gilgal, ne putujte u Beer 

Šebu... Tražite Jahvu i živjet ćete, il’ će k’o oganj 

zahvatiti kuću Josipovu i sažeć je, a u Betelu 

nikoga da plamen ugasi’“ (Amos 5:4-6).

Psalmist je rekao da: „Tražimo Jahvu i njegovu 

snagu.“ Da „tražimo svagda njegovo lice“ 

(Psalam 105:4). Izaija je rekao: „Tražite Jahvu 

dok se može naći, zovite ga dok je blizu! Nek’ 

bezbožnik put svoj ostavi, a zlikovac naume 

svoje, nek’ se vrati Gospodinu, koji će mu se 

smilovati, k Bogu našemu, jer je velikodušan u 

praštanju.“ (Izaija 55:6)
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Ezekiel u svom proroštvu govori kako će s 

Božjim narodom sklopiti savez mira i obnoviti 

ih. I da će, ako ga traže: „... Njih i sve oko 

brda svojega učiniti blagoslovom, i dat ću im 

na vrijeme kišu, i bit će to kiša blagoslova.“ 

(Ezekiel 34:26). Danas smo svjedoci blagoslova 

Izraelaca i države Izrael, svjedoci smo mnogih 

dobrih stvari koje su učinili na području 

medicine, tehnologije ili poljoprivrede. 

Računica je jednostavna – svako probuđenje, 

svaka duhovna obnova i osvježenje dolaze 

kao nagrada, kada se ljudi vrate Bogu i traže 

ga svim svojim srcem. Prije svih povijesnih 

probuđenja ljudi su ga intenzivno tražili dok 

nije „podaždio pravdom“.

Hošea je rekao: „Težimo da upoznamo Jahvu, 

k’o zora pouzdan mu dolazak. On će nam doći 

poput dažda jesenskog, poput kiše proljetne 

što natapa zemlju.“ (Hošea 6:3)

Bog za svoje tražitelje uvijek ima nagradu! Ako ga 

tražimo svim svojim srcem, on će doći ponovno 

među nas, osvježit će nas te ispuniti novom 

snagom, dat će nam nove pobjede, zapovjediti 

silama tame da odstupe od nas i naših gradova. 

Ponovno ćemo moći donositi Kristov rod, crkve 

će nam biti pune novih ljudi, bit ćemo povezani 

ljubavlju, bit ćemo jednodušni i puni svježine 

„kao rosa Izraelu.“ (Hošea 14:6). 

Kada je Bog pohodio vjernike u centru Los 

Angelesa, u staroj metodističkoj crkvi, koja je 

prije toga vjerojatno izgubila vjernike i koristila 

se kao štala, u ulici Azusa, zapisi nam kažu da 

su tadašnji vjernici bili pravi tražitelji Boga. U 

knjizi „2000 godina karizmatskog kršćanstva“ 

(Eddie L. Hyatt) je zapisano: „... Molitva je 

bila najveća aktivnost u misiji Azusa. Jedan 

je čovjek izjavio: ’Čitavo mjesto je zauzeto 

molitvom’...“ John G. Lake opisao je ovim 

riječima propovjednika Wiliama Seymoura: 

„Bog je stavio tako veliku glad u srce tog 

čovjeka da, kada je Božja vatra došla na njega, 

proslavila je Isusa. Ne vjerujem da postoji 

ijedan čovjek u ovim modernim vremena koji 

je toliko primio u svom životu od Boga; sila i 

snaga Pentekosta pokosila je čitav svijet! Taj 

crnački propovjednik propovijedao je u mojoj 

zajednici od 10 000 ljudi kada se odjednom 

spustila sila i snaga. Ljudi su se tresli i vapili 

Gospodinu. Bog je bio uz njega...“ Takvo što 

desilo se jer su aktivno tražili Boga!

Dvije su žene, tražiteljice Boga, u crkvi pastora 

Moodyja molile za njega da primi krštenje 

Svetim Duhom. Zapisano je: „dok su one tako 

tražile Boga i molile, Bog ih je nagradio jer 

je 1871. D. L. Moody iskusio Boga na način 

TRAŽITELJI
BOGA

Svako probuđenje, 
svaka duhovna obnova 
i osvježenje dolaze kao 
nagrada, kada se ljudi 
vrate Bogu i traže ga svim 
svojim srcem. 
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koji je radikalno promijenio njegov život. 

Ovako je izjavio: ’Vapio sam u to vrijeme da 

me Bog ispuni svojim Duhom. Jednog dana 

u New Yorku – oh kakav samo dan! Ne mogu 

ga niti opisati; rijetko o njemu govorim jer je 

toliko svet da ga i ne spominjem... Pavao je 

imao četrnaestogodišnje iskustvo o kojem 

nikada nije govorio. Ja mogu samo reći da 

se Bog meni objavio, i da sam imao takvo 

iskustvo njegove ljubavi da sam ga morao 

čak zamoliti da zaustavi svoju ruku... Ponovno 

sam otišao propovijedati... propovijedi nisu 

bile drugačije; nisam predstavio nikakve nove 

istine, ali ipak su se spasile stotine....“

Ovakav blagoslov i osvježenje za čitav svijet 

došli su kao Božja nagrada jer su Seymour i 

slični njemu bili pravi tražitelji Boga. Znali su 

da, ako ga traže, Bog će ih blagosloviti! Jedno 

je sigurno - oni nisu bili pasivni promatrači, 

već aktivni tražitelji Boga! 

A što je s nama? Hoćemo li ostati i dalje 

pasivni promatrači ili odlučiti postati aktivni 

tražitelji Boga: pripremiti „teren“, raskrčiti 

svoja srca od grijeha, te promijeniti način 

razmišljanja, stavova i življenja i na kraju 

iskusiti nagradu osvježenja i sile koju sigurno 

daje svima koji ga traže!? Odlučimo od danas 

biti pravi tražitelji Boga te u sljedećoj godini 

iskusiti Boga kao nikad prije!

„Tko je mudar neka shvati ovo i čovjek 

razuman neka spozna! Jer pravi su putovi 

Jahvini: pravednici hode po njima, grešnici na 

njima posrću.“ (Hošea 14:10)

Ako ga tražimo svim 
svojim srcem, on će doći 
ponovno među nas, 
osvježit će nas te ispuniti 
novom snagom, dat će nam 
nove pobjede.


